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Drogi Przyjacielu

Z wielka radością w sercu nawiązuję wielkanocny dialog 
miłości i razem ze zwycięskim Chrystusem wołam: Po oj 
Wam” Pokój Boży towarzyszący każdemu sercu człowieczemu 
Ożywającemu cud Zmartwychwstania; umacniający w 

""'pokoi Tobie - umiłowany mój Przyjacielu, czerpiący nowe 
siłv z tajemnicy Zmartwychwstania. Boże siły - n,e^będ*^.d. 
realizowania posłannictwa zbawiania, uświęcenia swojej 

Chrvslus^napetnił duszę nadzieja i głębia swej miłości. 
Chrystus nap . * Królowa niech wprowadzi nas w
f'?Zke wSern£ Petm, radości swego kapłańskiego 
X żĄ ab, w ^33X55  ̂

P° Żvm to moc Chrystusowego pokoju była balsamem na 
ran, Urddtem wewnętrznego szczęścia na długie lala 

żelowego pielgraymowama^ śd się
Ksb^Skd S sS Slużld Maryi Niepokalanej

Malce ^Bolesnej Królowej, serdecznie pozdrawiam -

Ks. Czesław Wala 
Kustosz Sanktuarium M.B. 

Bolesnej Królowej Polski 
w Kałkowie-Godowie

Wszystkim Członkom naszego Związku oraz jeg Y PpurvSłUsa 
Arowych, radosnych pełnych pokoju i miłości płyną j Y 

Zmartwychwstałego
ŚWIĄT WIELKANOCNYCH 

oraz udanego Dyngusa życzy
. Zarząd Regionu NSZZ "Solidarność" Ziemia Radomska oraz Reda I________ _
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*KOMISJA KRAJOWA* KOMISJA KRAJOWA*KOMISJA KRAJOWA*

Dokumenty wypracowane na posiedzeniu Komisji Krajowej 31 marca

STANOWISKA:

9/93 - w sprawie obliczania płacy minimalnej
Komisja Krajowa nie wyraża zgody na wyłączenie pozycji: 

odzież i obuwie dla dorosłych" z koszyka uwzględnianego przy 
obliczaniu płacy minimalnej ani na odstąpienie od 100% 
waloryzacji tej pracy ustalanej zgodnie z metodologią przyjętą 
przez stronę rządową i NSZZ "Solidarność".

10/93 - w sprawie podwyżki cen biletów PKP i PKS
Kolejne podwyżki cen biletów PKP i PKS Komisja Krajowa 

uznaje za kontynuację restrykcyjnej polityki Rządu RP wobec 
społeczeństwa.

Oburzenie wywołuje fakt wysokiej skali podwyżek cen 
biletów w szczególności na bliskie odległości przy 
jednoczesnym ograniczaniu liczby pociągów i pogarszającym 
się standarcie usług.

Podwyżka ta dotyka najbiedniejszą część społeczeństwa 
korzystającą z codziennych dojazdów do miejsc pracy i nauki.

Komisja Krajowa domaga się weryfikacji podwyżek cen 
biletów ze szczególnym uwzględnieniem bliskich odległości i 
wprowadzenie skuteczniejszego mechanizmu ich 
rekompensowania.

UCHWAŁY

nr 296/93 - w sprawie wszczęcia sporu zbiorowego z Rządem 
dotyczącego warunków życia osób niepełnosprawnych

Komisja Krajowa wszczyna spór zbiorowy z Rządem RP 
dotyczący warunków życia i pracy środowiska osób 
niepełnosprawnych.

Powodami są: dyskryminacyjna polityka wobec osób 
niepełnosprawnych oraz systematycznie pogarszające się 
warunki życia i pracy osób niepełnosprawnych na wolnym 
rynku pracy w zakładach pracy chronionej oraz próby 
eliminacji ciężko poszkodowanych osób niepełnosprawnych z 
życia społecznego.

nr 297/93 - w sprawie ogólnokrajowego referendum 
dotyczącego uwłaszczenia społeczeństwa

Opierając się na Uchwale Programowej II KZD NSZZ 
"Solidarność" w której Solidarność domaga się uwłaszczenia 
społeczeństwa, wobec różnego rodzaju akcji grup politycznych 
i projektów legislacyjnych nadużywających terminu 
"prywatyzacja powszechna" Komisja Krajowa NSZZ 
"Solidarność" postanawia:

1/ Zwrócić się do społeczeństwa i przeprowadzić 
referendum ogólnokrajowe w sprawie uwłaszczenia obywateli

2/ Zlecić prezydium KK przygotowanie pytań w referendum 
na podstawie wniosku złożonego przez Zarząd Regionu Dolny 
Śląsk w terminie do 30 kwietnia 1993 i przedstawić KK do 
zatwierdzenia.

3/ Zobowiązać wszystkie struktury Związku do czynnego 
udziału w przeprowadzeniu referendum nie później niż do 
końca maja br.

4/ Jako Komisarza referendum powołać Tomasza Wójcika.
5/ Zobowiązać Klub Parlamentarny NSZZ "Solidarność" do 

wszczęcia akcji legislacyjnej dla prawnego przyjęcia wyników

.o dzięki ich ofierze życia nasz Związek może dziś działać 
J n*.e> a nasza Ojczyzna budować swą przyszłość w

racz
298/93 - polecenia dla Prezydium KK

, ..kj juuuaik ua puikiyuAu kuoz^luw tuaiiz^iuji puuj^tu^u
Komisja Krajowa NSZZ Solidarność poleca Pre^Jtk?1113- Dlatego też Komisja Krajowa działając zgodnie z 
- dokonanie przeglądu i systematyzacji ^01^ 91/90 z 11 grudnia 1990 roku zwraca się do

[dem, w tym regionalnych i branżo^J^J^ "" " 1 c
Komitetu Budowy Pomnika ku Czci Górników 

jwujek" w Katowicach poległych 16 grudnia 1981 r. 
• y z nas Przeznaczył na ten ce> 1500 zł to wówczas 

iiLę^itetu powstałe w wyniku realizacji inicjatywy budowy 
blat Zosta^yby pokryte nawet z nieznacznym nadmiarem.
5ego Komisja Krajowa prosi, aby wszelkie struktury
1,20 Związku włączyły się solidarnie w pomoc dla 

"“to P^° ^omitetu Budowy Pomnika przekazując na jego 
ttyarc, 9 Bank Państwowy I Oddział Katowice 
‘ k ^ska 12, konto nr 27515^4/5156-132 aobrowoine 
fee^ług własnego uznania starając się jednak na tyle 

t? inicjatywę, by akcja ta dała spodziewany rezultat.
>imv też, w mjarę możliwości o zorganizowanie zbiórek 

“a len cel.
<inSo°’sja Krajowa NSZZ "S" pomimo trudnej sytuacji 

j ej> doceniając wagę tegoż przedsięwzięcia również

IM -Mlira . > a nasza c/jczyzna ouuowac swą przysziosc w 
.^-J-^ffonej wolności. Chcąc oddać hołd poległym wówczas 

[JpOtn postanowiono wznieść pomnik upamiętniający tamte 
MZne wydarzenia. Inicjatywa ta spotkała się z szeroką 
Vat4 w naszym Związku. Zebrane na ten cel środki nie 

Czyty jednak na pokrycie kosztów realizacji podjętego

- dokonanie przeglądu i systematyzacji "* \ xx K*uu***a iułu z-w.aca się uo
porozumień z rządem, w tym regionalnych i branżo^^k-ji^ ’̂* NSZZ "Solidarność" z apelem o finansowcwsparcie

- przedstawienie harmonogramu działań J ' np"'' v T>"J D 1 ~ r r '
zmuszających rząd do realizacji zawartych umów iroZ* 
podjętych sporów.

Za najważniejsze w obecnej sytuacji KK uznaje:
- ochronę progu bezpieczeństwa socjalnego, J i
- rewaloryzację współczynnika kwot wolnych od P

zgodnie z ustaleniami'komisji związkowo-rządowej, . z
- skuteczne wdrożenie ustawy o restrukturyzacj1 

przedsiębiorstw i banków ze względu na ko®e ty -x,au». ± auaiwuwy > vyuu<.aai ixaiuwivi, 
oddłużenia przedsiębiorstw państwowych, . W^fska 12, konto nr 27515-475156-132 dobrowolne

- wdrożenie rozporządzenia Min.Finansów z dnia 
dotyczącego możliwości odchodzenia od popiwku1,3

- podjęcie interwencji przez Klub Parlamentarny^ 
na rzecz korekty budżetu w celu zwiększenia śród*1 
pomoc społeczną, w tym mieszkaniową.

referendum.

UULyUZ^UU^U IllOZ.llWUbUI UUUIlOUZ.CUld UU pupiWAU • M*
zawierania porozumień płacowych z Izbą Skarbową, ,^Wlmy tez., w miai

- podjęcie interwencji przez Klub Parlamentarny hŁ lę^ęh na ten cel.

Komisja Krajowa w związku z dotychczasowy® "'łączyć się w'tę akcję i przeznacza na ten cel 30 min zł 
realizacji porozumienia z5 stycznia, postanawia rezerwy budżetowej.
zbiorowy z rządem nt. rekompensaty wzrostu » 
utrzymania.

nr 299/93 - w sprawie wzrostu cen energii 
Porozumienie zawarte w dniu 5.01.93r. mii.

i KK NSZZ "Solidarność" zawiera w końcowy® K 
przestrogę Komisji Krajowej, że złożony w ustawie 
na 1993r. wzrost cen energii może I 
porozumienia.

Komisja Krajowa stwierdza, że dalszy wzrost ce® 
jest nie do przyjęcia.

Komisja Krajowa domaga się w związku z tym 1 
przedstawienia do 15.04.93r. analizy kosztów wyt"' 
energii.

j na 
—lucję w 1980r., na trud wyrzeczeń i długotrwały 

Wyrażali zgody na dalsze rządy komunistów i 
OiP 5 komunistycznego systemu. Rok 1989 rozbudził 

. .clzcnie sprawiedliwości w życie, nadając 
iszczenia społeczeństwa" konkretne znaczenie. 

5^ .Solidarność" oraz większość społeczeństwa 
si« z jej ideałami, udzieliła kredytu zaufania 

nr 300/93 - zgoda na strajk sfery budżetowej P° władzę.
W związku z brakiem jakichkolwiek rezuHLS 'Vpoku po trzech latach rządów- 

gocjacjach dotyczących sporu zbiorowego z R^d‘j .JotrJ^ewymi - widać wyraźnie, że ol 
ikretanatów Oświaty i Nauki, Ochrony Zdrowia 'jOeJano.

nr 300/93 - zgoda na strajk sfery budżetowej
W związku z 1

Sekretariatów Oświaty i Nauki, Ochrony Zdrowia1N/ it 
Komisja Krajowa NSZZ "S" wyraża zgodę na akcję51' p _— 
tych sfer, kierowaną przez ich sekretariaty branżowe- jej obywatelom minimum ekonomicznego. Ludzi

nr 301/93 - V KZD w Zielonej Górze y
Komisja Krajowa NSZZ "S" postanawia, że 

odbędzie się w Zielonej Górze.
Jednocześnie zobowiązuje się Skarbnika KK do 

stosownych umów z Zarządem Regionu w Zielonej o

nr 303/93 ją jeszcze ma -1 obawia się, by jej nie stracić.
Apel o wsparcie Społecznego Komitetu Bud(W U*® ...

Ku Czci Górników KWK "Wujek" w Katowicach polep' 
grudnia 1981r.

Wydarzenia jakie miały miejsce 16 grudnia 1981r " ' 
"Wujek" znane są w Polsce i nie wolno nam o 
Uważamy, że' ' \ 
wobec poległych wówczas górników szczeg”1 
wdzięczności.

‘ ‘ ind'Komisja Krajowa NSŻZ "S" wyraża zgodę na akcjęsir

[ipa'v 

!'pja^MtaPracy najemnej nie rozumieją praw rządzących 
[rt,r\n^ową- Znakomita większość ludzi nie posiada 

l^ej.; a‘.eg°, nie ma kapitału. Utrzymuje się z pracy 
AyjCS|J4 jeszcze ma -1 obawia się, by jej nie stracić.

y^pewnić bazę, umożliwić start w kapitalistyczną 
V koni P.rocesu prywatyzacji, tak naprawdę, korzysta 
yC^i^Unistyczna nomenklatura, a obecna ustawa 

Cl m’nuic załogi zakładów (chociaż w niektórych 
joC/ę^ła^ Wypracowany zysk załoga dobrowolnie 

ąiic 54 w ruisuc i mc wumo nam u ff'M^m°ćlernizację ich zakładu). Teoretycznie są więc
że każdy z nas, członków NSZZ "Solid ii , i, w praktyce - im się tego prawa odmawia, 
ległych WÓWCZaS górników szczeg” i.. J niedoskonałości ustawodawstwa nrzv słabości

O1 fcASZCZYĆ SPOŁECZEŃSTWO

iędzy R<fx}|ekt ogólnokrajoweqo referendum
icowy® ‘--------2--------------------------

ozony w ustawie ...
być zagrożeniem d13 'Itty^ootmcy i inteligencja wspólnie zdecydowali się

j Rewolucje w 1980r„ na trud wyrzeczeń i długotrw

pji v komunistycznego systemu. Kok 1989 rozbudził 
Ń i11 ih?? wProwacizcnie sprawiedliwości w życie, nadając

potocznie zwanymi 
ibietnic wyborczych 

|t budować zrębów demokratycznego państwa, nie 

•<m • . w życiu wolnego społeczeństwa, gdy 
- pjJ^tiędzy na utrzymanie swoich rodzin. Z drugiej 

ludzka jest zawodna i nie pamięta długich 
Zie n aSf°’ m‘.ęso i inne artykuły pierwszej potrzeby.

( > W praktyce - im się tego prawa odmawia, 
niedoskonałości ustawodawstwa, przy słabości 

’ "otU?T1. działa zupełnie swobodnie i prawie oficjalnie 
nklatura. Do tego dochodzi deprawacja nowych 

ludzi, którzy widząc bezkarność dawnego establishmentu, 
ulegają pokusie bogacenia się za wszelką cenę. Poszukując 
aktywnego inwestora, nie sprawdza się, czy "pieniądze są 
czyste".

Ludzie dawnego reżimu utrzymują się na stanowiskach - 
tłumaczy się to niemożnością znalezienia fachowców.

Od 1980 roku studia ukończyło 14 roczników i większość 
absolwentów nie weszła w układy nomenklaturowe - "myśli po 
nowemu", bardziej niż dawni aparatczycy. Również wiele osób 
starszego pokolenia, o bardzo wysokich kwalifikacjach, nigdy 
nie weszło w kręgi komunistycznej nomenklatury. Są do 
wzięcia.

Odwołując się do programowego hasła IV KZD: 
"Dokończyć rewolucję Solidarności", trzeba powiedzieć, że 
przed Związkiem stoją dwa wielkie i bardzo trudne zadania.

Pierwsze - doprowadzić do uwłaszczenia jak najszersze 
kręgi społeczeństwa.

Drugie - odkomunizować i zlustrować urzędy i instytucje 
publiczne w państwie.

Dlatego NSZZ "Solidarność" powinien przeprowadzić 
ogólnokrajowe referendum pod hasłem: "Uwłaszczyć 
społeczeństwo", stawiając następujące pytania:

1. Czy jesteś za zmianą prawa tak, by możliwe było 
sprawdzenie pochodzenia kapitału obywateli polskich, którzy 
nabyli mienie państwowe począwszy od 1975 roku?

2. Czy jesteś za zmianą prawa tak, aby w przypadku, gdy 
źródło kapitału, o którym mowa w pytaniu 1, było 
niewiadomego pochodzenia, a także gdy kapitał został 
osiągnięty w wyniku wykorzystania zajmowanego stanowiska, 
majątek nabyty od państwa - przeszedł na własność państwa 
bez prawa do jakiegokolwiek odszkodowania?

3. Czy jesteś za uwłaszczeniem wszystkich dorosłych 
obywateli Rzeczpospolitej przez przekazanie im w 
jednakowym wymiarze 50% własności, będącej aktualnie 
własnością państwa, włącznie z odzyskaną?

Tomasz Wójcik - Region Dolny Śląsk

r i
*z reaionu* krótko*z reciionu*krótko *)

W ubiegłym tygodniu sprawy Odlewni Radomskich były 
tematem rozmów pomiędzy dyrektorem Wydziału Polityki 
Gospodarczej UW Tadeuszem Kosiorem, dyrekcją Odlewni, 
Komisją Zakładową "S" i przedstawicielami załogi. W 
spotkaniu uczestniczył również Jan Janus zKomisji Interwencji 
Zarządu Regionu.

Odlewnie Radomskie znajdują się w trudnej sytuacji 
finansowej, prawdopodobnie dojdzie do likwidacji lub 
upadłości tego przedsiębiorstwa. W piątek, 2 kwietnia 
odbędzie się rozprawa w Sądzie Gospodarczym.

W Urzędzie Wojewódzkim dyskutowano również o 
możliwościach podtrzymania ciągłości produkcji w 
poszczególnych zakładach Odlewni. Z danych, 
przekazywanych przez dyrekcję Odlewni wynikało, że Zakłady 
nr 3 i 4 są rentowne, natomiast wiele kontrowersji budzi Zakład 
nr 2, co do którego wiele zastrzeżeń ma Państwowa Inspekcja 
Pracy, a także Ochrona Środowiska.

Posiedzenie Zarządu Regionu w 
czwartek, 8 kwietnia o godz. 11-tej.
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♦SEKCJA BUDOWNICTWA* *ZBROJENIÓWKA*ZBROJENIÓ<;

Refleksje Przewodniczącego Sekcji po 
proteście

Do Prezydenta RP z prośbą0 
spotkanie

manifestacji ulicznej 
Warszawie pokazaliśmy

18 marca 1993r. zapisał się w historii 
Krajowej Sekcji Budownictwa NSZZ "Solidarność" 
dniem Ogólnopolskiego Protestu Pracowników 
Budownictwa. Po raz pierwszy czynnie 
wystąpiliśmy przeciwko pogłębiającej się recesji w 
budownictwie. W 
przeprowadzonej w
Rządowi i osobom odpowiedzialnym za politykę 
w tej gałęzi przemysłu, że Krajowa Sekcja 
Budownictwa gotowa jest, wykorzystując 
wszystkie możliwe sposoby, bronić swoje zagrożone 
bezrobociem miejsca pracy. Ta manifestacja i 
trud jej uczestników w niesprzyjającej aurze - nie 
może pójść na darmo. Nie mamy nawet prawa tak 
myśleć, gdyż po pierwsze: - mamy zapewnienie 
Przewodniczącego Związku Mariana
Krzaklewskiego, że problem budownictwa będzie 
jednym z punktów obrad Komisji Krajowej z 
Rządem w dniu 5.04.1993. po drugie: - poznaliśmy • 
siłę i mobilność organizacyjną naszej Krajowej 
Sekcji Budownictwa, o trzecie: - nie ustąpimy i po 
5.04.1993r. zradykalizujemy nasze działania, które 
wymuszą wdrożenie przez Rząd programu 
gwarantującego zatrzymanie recesji. 18 marca 
pokazał, że żarty się skończyły. Przewodniczący 
Regionu Mazowsze Maciej Jankowski w dniu tym 
powiedział m.in.: "uważam, że pod URM, ale 
szczególnie pod Sejmem powinniśmy krzyknąć: 
przyszliśmy do Was, ale niedługo krzykniemy 
przyjdziemy po Was". Tą wypowiedź, jak również 
determinację manifestujących, myślę, że weźmie 
pod uwagę i rozwagę Rząd RP. W imieniu 
Krajowego Komitetu Strajkowego Budownictwa - 
wszystkim uczestnikom przeprowadzonej
manifestacji za godność, wytrwałość i hart ducha - 
serdecznie dziękuję.
Z wyrazami szacunku oraz nadzieją, "że się nie 
damy"

Przewodniczący Sekcji Krajowej Budownictwa NSZZ "S" 
Ryszard Dąbrowski

Zwracamy się do Pana Prezydenta jako Naj 
Zwierzchnika Sił Zbrojnych RP, odpowiedzią^ 
bezpieczeństwo Państwa, o pilne spotkanie w 

zagrożenia bytu przemysłu zbrojeniowego 
Sekcja Krajowa Zakładów Przemysłu Zbroje0 
NSZZ "Solidarność" wyczerpała wszystkie 
negocjacji z Rządem, nie uzyskując 
decyzji powstrzymujących upadek z , 
zbrojeniowych. W opieszałości Rządu dopatruje11^ 
braku wyobraźni, co do zagrożeń jakie moze j 
likwidacja przemysłu zbrojeniowego. Nie 
odzyskania przez Polskę niepodległości, bez zap^y 
możliwości jej obrony. Rodzimy przemysł 
jest najlepszym ; 
zarazem suwerenności Państwa. Sekcja 
Zakładów Przemysłu

uważa za konieczne zapoznanie Pana Prezyd6j 
obecną sytuacją w przemyśle zbrojeJ, 
Przedsiębiorstwo i załogi Zakładów PZ zostały 
na margines gospodarczy i ekonomiczny ' s 
Stwierdzamy bierność w podejmowaniu 
sprawach: - jednoznacznych, systemowychf ,£ 
wobec zakładów zbrojeniowych, - 0^,' 
finansowania ] 
terminowych realizacji zadłużeń z 
restrukturyzacji branży zbrojeniowej, 
socjalnych. Przed podjęciem decyzji 0. , 
generalnym w zakładach zbrojeniowych, pr°s v 
Prezydenta o wyznaczenie spotkania w jak naJ 
terminie.

ny. Rodzimy przemysł ™ jw ł—u 
gwarantem suwerenności Wujowa Oświaty i Wychowania NSZZ "S" wyraża 

Dnńctwi i,. *1 fliennlrAi \u 7\viQ7Vn 7 nicmpm 7 dniu 17DT0^r
i Zbrojeniowego Edukacji Narodowej, podpisanym

"Solidarność" kierując się dużą odpowiedz'1.^ktora Departamentu p.Henryka Dani

tuuw /.uiujdiiuwycii, -
przedsiębiorstw zbrojeniom . — ------ .j~ —-------------r---------7----- —

- tytułu A). k/^ość" ? Żądamy równocześnie zaprzestania tego typu 
- ania-

Przewodniczący KK NSZZ "Solidarność" Marian 
Krzaklewski

TERSTWO edukacji narodowej 
Departamentu mgr Henryk/^eWski

♦Prawdopodobne kolejne rozmowy nas
Według informacji przekazanych Sekcji A)-0741/l

przewodniczącego KK NSZZ "S" A)r.azan’a infom 
Krzaklewskiego, ze spotkania Prezydi0”1^?^ c/ch udział 
Prezydium Rządu, prawdopodobnie między 30Pan D, , _ .
kwietnia strona rządowa zaproponuje kolejne J C Y zainteresować się nami.Nie przypuszczamy 
SK ZPZ. Podyktowane to jest zmianą na Sjj, ‘kie,te pismo to oznacza powrót "czarnych list",gdyż 
wiceministra przemysłu. Strona rządowa p*2' fi- ąl , Rwałyby się skojarzenia z tzw. minioną 
dotychczasowe rozmowy prowadzone były 3 ’e(ty takie praktyki,jak Pan Dyrektor pewnie 
wynikało z braku kompetencji i wiadomość* ale wie,miały miejsce. Nie mają te poczynania chyba
sektora zbrojeniowego. Premier Hanna 
przekazała informację, że spotka się z Prezyd|U 
po tej turze negocj acj i. Si 

lYzcwodniczący Sekcji Krajowej 7.YL NSZZ

budżetówka *** BUDŻETÓWKA *

158/93

Nasi w marszu protestacyjnym

ministerstwo edukacji
NARODOWEJ

A niepokój w związku z pismem z dnia 17.03.93r. 
”........................................... i przez
vuptu uunt/iitu p.xivitiyiva Dćiniszcwskie^o, 

°wanym do Kuratorów Oświaty. Intencje w/w pisma są 
u na$ niezrozumiale i przypominają sposób postępowania 

5^Lz w poprzednim ustroju. Ponieważ Sekcja Krajowa 
y i' ’ Wychowania postępuje zgodnie z prawem,żądamy 
!j|k<en‘a: 1 Czemu służyć ma zbieranie tego typu 

? ^.Czy Ministerstwo Edukacji i Kuratorzy mają 
|Z tji^^ykanować uczestników manifestacji ? 3.Czy to 

L reakcja Rządu na słuszne postulaty NSZZ

1?'^ > Wychowania postępuje zgodnie z prawem,żądamy
U. *UCnia’ 1 C7Amn ma Thiprnnip fpon tvnn

kopia podpisanego przez Pana pisma 
1/93, które obliguje Kuratorów do 

ńa informacji o członkach naszego Związku 
•yeh udział w manifestacji w dniu 12.03.1993r. Cieszy 
'Ze Pan Dyrektor,mimo tak wielu zajęć,znalazł

^0 ’łV»uiidiy liiicjoUU. lite tu |/vvłjiitiiiici uujuu

ZWiązku z 5% redukcją zatrudnienia w Oświacie ?. 
t!Po/ ,aty na Przyszł°ść Pan Dyrektor zwracał się 
' ^nio do nas - deklarujemy wolę współpracy,a 

mają zresztą i bez tego wiele pracy. Z 
n°ścią załączamy zdjęcia i listę manifestantów z

naszego regionu,który reprezentowało ok.70 pracowników 
Oświaty z całego województwa radomskiego. 
Przepraszamy,że lista ta nie jest kompletna,nie
spodziewaliśmy się bowiem,że powyższe dane będą komuś 
do czegoś potrzebne.Warto dodać,że nie wszyscy z nas 
korzystali ze zwolnień z art.31 ust.3 ustawy o związkach 
zawodowych,część była już po zajęciach. Liczymy,że 
nasze pismo zaowocuje dalszą współpracą.Ciekawi 
nas,czy Pan Dyrektor interesuje się również przyczynami 
akcji protestacyjnej i postulatami naszego Związku. 
Z poważaniem:Przewodnicźący Sekcji Regionalnej

mgr Bogusław Tundziowski— ---------------------------------------------------- -

♦KRAJOWA SEKCJA OSÓB NIEŁNOSPRAWNYCH*

Informacja o działalności Krajowej Sekcji 
Koordynacyjnej Osób Niepełnosprawnych NSZZ 

"Solidarność''.
Na III Zjeździe ON w Sobieszewie zostały wybrane 

nowe władze Krajowej Sekcji ON. Wybrano 9-osobowy 
skład Prezydium Sekcji oraz 4-osobową Komisję 
Rewizyjną. Jednym z członków z tej ostatniej jest 
p.Janina Derleta - reprezentująca Region Ziemia 
Radomska. Siedzibą Sekcji jest Zarząd Regionu 
Śląsko-Dąbrowskiego: 40-956 Katowice, Aleja 
Korfantego 2 tel/fax 586071 do 9 wew.214 - z którego 
wywodzi się przewodniczący Sekcji - Wiesław Barski. 
Sekcja rozpoczęła działalność 2 listopada 1992r. 
Odbyły się cztery posiedzenia Prezydium Sekcji. 
Prezydium nr 1 w Sobieszewie - poświęcone 
sprawom organizacyjnym.
Prezydium nr 2 w Poznaniu - Powołano zespoły 
problemowe: ds. Ustawy o zatrudnieniu i rehabilitacji 

ON oraz Ustawy emerytalno - rentowej, ds.nowelizacji 
Prawa Spółdzielczego, ds. Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji ON - PERON, ds. ZUS i ds. Karty Praw 
Osób Niepełnosprawnych.
Prezydium nr 3 w Warszawie - poświęcone w całości 
spotkaniu z Klubem Parlamentarnym NSZZ "S", 
dotyczyło m.in. uzgodnień współpracy Sekcji z Klubem 
(wcześniejsze informowanie Sekcji o posiedzeniach 
komisji sejmowych dot.ON, pomocy Klubu w dotarciu z 
problematyką ON do środków masowego przekazu, 
WAT).
Prezydium nr 4 w Katowicach - poświęcone 
omówieniu projektu "Założeń Ubezpieczeń Zdrowotnych 

w Polsce", spotkania Zespołu Związkowo-Rządowego, 
tematów na zbliżające się spotkanie z Prezesem 
PERON, a także udział członków Prezydium w 
posiedzeniu Rady Biura Pełnomocnika KK ds.ON.
Zgodnie z Uchwałą nr 18 KZD na Zjeździe ON w 
Sobieszewie powołano Biuro Pełnomocnika ds.ON przy 

KK w Gdańsku. Na pełnomocnika wybrano 
kol.Bogdana Pawlickiego. /dok. na str. 8/
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Od A do Z o TOWARZYSTWIE UBEZPIECZEŃ WZAJEMNYCH "PRACA1
4.Przygotowanie materiałów reklamowo-promocyj11^
Dla potrzeb pełnomocników Komitetu Organizacyjnej0 pi ty , ■ 

przygotowano materiały ‘ ‘ ' . - ■ 1
Regionach, m.in. papier i kc. 
nalepek, plakaty (100 sztuk).

Koleżanki i Koledzy!
Od ponad roku trwa organizacja związkowego towarzystwa 

ubezpieczeniowego, mającego prowadzić ubezpieczenia od bezrobocia. Wielu 
z Was zakupiło "certyfikaty - cegiełki" niezbędne do utworzenia Funduszu 
Gwarancyjnego towarzystwa lub zaangażowało się w inny sposób w działania 
organizacyjne i promocyjne. Komitet Organizacyjny przedstawia Wam pełne 
sprawozdanie z dotychczasowych prac, wskazując równocześnie i porażki. 
Prosimy także o cierpliwość ponieważ opóźnienia wynikają w dużej mierze z 
przyczyn od nas niezależnych. Mamy nadzieję, że sprawozdanie oraz wnioski 
ze spotkania Komitetu z 3 marca br. będą dla Was satysfakcjonujące.

I.Działania  do czasu tworzenia Komitetu Organizacyjnego
W roku 1990 w regionach związkowych rozpoczęto tworzenie Funduszu 

Pomocy Bezrobotnym - jako celowych funduszy pochodzących ze składek i 
darowizn.

Do końca 1991r. uruchomiono 15 Funduszy Regionalnych o różnym 
charakterze działania

* pseudo-ubezpieczeniowym polegającym na udzieleniu 
bezzwrotnych zapomóg w celu wsparcia dochodów lub sfinansowania kosztów 
szkolenia członków NSZZ "Solidarność"

* ąuasi-kredytowym polegającym na udzielaniu zwrotnych pożyczek 
na stworzenie własnego miejsca pracy

10 maja 91r. odbyło się w Warszawie ogólnopolskie spotkanie 
przedstawicieli Funduszy, które przyjęło dalsze kierunki działania. W związku 
z tym, że Fundusze nie posiadają osobowości prawnej, która umożliwi 
przekształcenie Funduszy z kas samopomocy w samowystarczalne 
przedsięwzięcie. Za korzystną formę uznano instytucję ubezpieczeniową 
Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych. Początkowo zakładano, że tworzenie 
Towarzystwa polegać będzie na zasadzie łączenia regionalnych FPB, jednakże 
wskutek oporów części działaczy postanowiono, że tworzenie TUW-u odbywać 
się będzie równolegle do działań Funduszy.

10 października na kolejnym spotkaniu członkowie FPB powołali Komitet 
Organizacyjny z zadaniem zorganizowania TUW.

II. Skład Komitetu Organizacyjnego
Od 10 października 1991r. do 31 grudnia 1992 skład komitetu wzrósł z 

początkowych 6 osób do 20. Każdy z jego członków posiada upoważnienie 
swojego Zarządu Regionu oraz zobligowany jest do gromadzenia środków 
finansowych oraz prowadzenia działalności promocyjnej.

Członkiem Komitetu z Ziemi Radomskiej jest Zdzisław Maszkiewicz.

III. Działalność promocyjna

1.Spotkanie z Prezydium KK
W dniu 20 stycznia 1992r. z inicjatywy członków Prezydium KK Andrzeja 

Wieczorka i Wojciecha Licy, umożliwiono Przewodniczącemu Komitetu 
Organizacyjnego TUW "Praca" - Cezaremu Miżejewskiemu przedstawienie 
Prezydium, programu działania Towarzystwa. Po wysłuchaniu wyjaśnień oraz 
zapoznaniu się z dokumentacją Prezydium udzieliło naszej inicjatywie 
poparcia, wydając stosowne oświadczenie o następującej treści: Prezydium 
KK po zapoznaniu się z materiałami Komitetu 
Organizacyjnego TUW "Praca" popiera inicjatywę utworzenia 
związkowej instytucji ubezpieczeniowej prowadzącej 
ubezpieczenia od bezrobocia.

Prezydium zwraca się do Zarządów Regionów o umożliwienie 
przedstawienia na forum władz regionalnych przedstawicielom Komitetu 
Organizacyjnego projektu zasad działania TUW "Praca", a po zaakceptowaniu 
udzielenie pomocy organizacyjnej i propagandowej".

2.Druk folderów reklamowych
Jednym z pierwszych działań Komitetu Organizacyjnego było 

przygotowanie profesjonalnych materiałów promocyjnych. Artysta plastyk - 
Mirosław Lekasa zaprojektował na zamówienie znak graficzny Towarzystwa, 
a Poligrafia Regionu Mazowsze wydrukowała 30 tys. sztuk barwnych folderów 
informacyjno-reklamowych.

3.Przygotowanie  kaset reklamowych
Dzięki uprzejmości kolegów z "Radia Z" udało się po kosztach własnych 

przygotować kasetę reklamującą TUW, którą powielono w 50 egzemplarzach i 
skierowano do poszczególnych Regionów. Kaseta przeznaczona była przede 
wszystkim do radiowęzłów zakładowych i posiadała prawo do kopiowania..

Od A do Z o TOWARZYSTWIE UBEZPIECZEŃ WZAJEMNYCH "PRACA"
ły reklamowe i promocyjne do wyk°<l "awiązat współpracę z aktuariuszami

kopęrty firmowe (4 tys. sztuk), 5 tys. samoP^' w Warcie" pp. Olgą Doan 1 Arturem Ihskupskim. W pierwszym
• f 7 7 San6 ’slt,adla 1 świadczenia ubezpieczeniowe w TUW "Praca" miały być

ne w °Parc*u ° wynagrodzenie ubezpieczonego. Aktuariusze 
Wtowali dokumenty w postaci tablic statystycznych, do których dane miały 

■ ranew Regionach. Ponieważ otrzymaliśmy niepełne dane jedynie z 
itlt* aktuariusze wykonali wstępny rachunek symulacyjny - projekt

ikarzy z prasy, rao»'' TUW za pierwsze 24 miesiące. Po analizie w/w dokumentu Komitet
.>. 1 na 5 czerwca (upadek Rządu JO . owal, że w celu uproszczenia systemu, składki i świadczenia zostaną
spowodowały, że duża część informacji (m.in. wystąpienie w głów11) (I?i o przeciętne wynagrodzenie w gospodarce narodowej. Decyzja ta 
^Wiadomości" o godz. 19.30) została zastąpiona przez aktualne^? powała konieczność sporządzenia nowego rachunku symulacyjnego. W 

jH1 u Komitet zaangażował kolejnego aktuariusza p.Witolda 
Pracownika TU "Compensa", który przygotował w połowie 

V ™2r. rachunek symulacyjny za 36 miesięcy zgodny z wymogami 
działalności ubezpieczeniowej.

«am komputerowy dla zbieranych danych
’ta<iJ>1.erwszej wersji projektu ubezpieczenia niezbędny był system 

................~ ‘ ’ ) kosztów
I p.Marii 

-m ■ /ka URM, programy komputerowe do gromadzenia i 
I wv?Ia danycfl statystycznych REGION_S oraz POLSKA_S. Program 

xei(i/"Ortystywany przy rachunku symulacyjnym i będzie przydatny w 
aałalności organizacyjnej.

A^gotowanie projektu Statutu
P^kt Statutu członkowie Komitetu otrzymali z Ministerstwa 
PrzySotowaniu i uzupełnieniu zostanie on skierowany do radcy 
Cm wyd3™3 opinii prawnej i uzgodnienia zapisów z kodeksem 

Handlowym.
5.pr,u„_...............................................................................................................

- U- ’-'-' ł! Ulll U 1 M J U A l U U^U 1 U J UU VY a i U Ubu

.........................................................................................

5.Konferencja prasowa 4.06.1992r.
4 czerwca 1992r. Komitet Organizacyjny zorganizował dużą 

prasową z udziałem kilkudziesięciu dziennikarzy z prasy, radia 
Niestety wydarzenia z nocy z 4 na 5 czerwca (
S|
"Wiadomości" o godz. 19.30) została zastąpiona przez ; 
Sejmu. Relacje z konferencji ukazały się w Życiu Warszawy, 
Gazecie Wyborczej, Słowie Powszechnym oraz Ekspresie Wiec0™

6.Spotkanie z organizacjami zakładowymi 
Członkowie Komitetu odbyli kilkadziesiąt spotkań 

Zakładowymi na terenie całego kraju. I tak np. członko^c

i, że w celu uproszczenia systemu, składki i świadczenia zostaną 
': w gospodarce narodowej. Decyzja ta

CS° pracownika TU "Compensa", który przygotował w połowie 
1992r. rachunek symulacyjny za 36 miesięcy zgodny z wymogami 
) ..i___ :____ :___ :

Organizacyjnego z Warszawy brali udział w spotkaniach P.1?Pierwszej
KZ-tów w Lodzi, Radomiu (dwukrotnie), Krakowie (dwukrotni ^nia danych. W związku z tym Komitet Organizacyjny (1/3) 

■ tel^ I?ądcm Regionu Mazowsze (2/3) kosztów zakupił od 
1 <:.,.nf«nna,yka URM> programy komputerowe do groma

1

Publikacji było dużo, niestety nie posiadamy pełnej informaCP 5j>r 
ykułach. Członkowie Komitetu udzielali wywiadów * 1^.

7. Przygotowywanie materiałów do pism, radia 1
lokalnej. ■■

Informacje na temat TUW zamieszczane były m.in. w “Lej .
Codziennym, Tygodniku Solidarność, Asocjacjach, prasie związ'1.0’^

artykułach 
rozgłośniach radiowych i telewizyjnych.

8. Udział w seminariach (Książ 26-30.01.93,
1-4.02.93) .

Członkowie Komitetu brali udział w licznych seminariach je '•t'rzvnr»ł • • ■ .,
bezrobocia. W dokumencie końcowym Zespołu Nr 4 OWanie projektu Ogólnych warunków
związkowym w Książu pt. Związek zawodowy wobec problemó* pi/ Zen,a 
czytamym.in."—-----------x-'—a—----- .
wspomagania regionalnych funduszy bezrobocia

w Książu pt. Związek zawodowy wobec problemu" yir
"należy zdefiniować obowiązki Zarządów Region^,/. j P^ez cały okres pracował nad sporządzeniem ogólnych warunków

wspomagania regionalnych funduszy bezrobocia m.in. TUW . korzystaliśmy tu z ogólnych warunków ubezpieczeń "Westy"
Na I Związkowym Forum Ubezpieczeń Społecznych w 3 z Poznania oraz z niezrealizowanego projektu Towarzystwa

zapoznaniu się z projektem TUW "Praca" uczestnicy w piśmie " Wzajemnych TUW z Warszawy. Projekt ogólnych warunków
Prezydium Komisji Krajowej napisali m.in." uważamy za niez0UzFd \bea,.a zostanie skonsultowany z aktuariuszem oraz specjalistami od 
przez KK NSZZ "S" Związkowego Towarzystwa Ubezpiecz01' A zdic^—:— 
"Praca" oraz niezwłoczne przedyskutowanie możliwości “Tw1™ 
całym Związku ubezpieczenia od bezrobocia i podjęcie odpo*lC 
propagandowych z tym związanych."

9.Poparcie Walnego Zebrania Delegatów 
Mazowsze

Inicjatywa powołania TUW "Praca" znalazła uznanie P‘ fH 
komisji zakładowych na VIII WZD Mazowsza 27 lutego IW j IjJJach 0, . • •
przyjęto Stanowisko nr 11 o następującej treści: nne U' Ńa ?anizowanych przez Państwową Szkołę Ubezpieczeń (ENAss)

"Delegaci VIII WZD Regionu Mazowsze uważają za niezW ,|c*nv». ,_Zleó 20 kwietnia ustalono termin konsultacji z Dyrektorem
powszechnego systemu ubezpieczeń od bezrobocia cz 
"Solidarność". Delegaci zwracają się do władz Związku o 
włączenie przedstawiciela KK do prac Komitetu Organiz3' 
"Praca" ubezpieczającego członków NSZZ "Solidarność".

III .Działalność organizacyjna

konsultowali

'^Pieczeniowego.

if’s^Su,tacje
J 1%iłL^zen‘u rachunku symulacyjnego członkowie KO___________

N' .W. w Departamencie Nadzoru Ubezpieczeniowego Ministerstwa 
ć 1 l‘!)rvvdnsultacje te wyjaśniły wiele wątpliwości dotyczących składania 

a,n'e zEo<1y na rozpoczęcie działalności ubezpieczeniowej.
ś’ ę UbcJ?ronkowie Komitetu przeprowadzili konsultacje w Wyższej 

r£!.ecz.cń ' Bankowości, a także brali udział w warszawskich

ICZnńn*OrDrt kwietnia ustalono termin konsultacji z Dyrektorem 
- francuskiego Towarzystwa Reasekuracyjnego.

, rt>lłla<lzenie środków

SSS
i ’0nLx

celem Komitetu jest gromadzenie środków pieniężnych 
_,v "tydania zgody przez Ministra Finansów. Początkowo 

j Steków 7 -k’ pieniężne (wówczas 3 mld zł) zostaną zgromadzone 
ecjainego subkonta bankowego )>jNii0 s:. . ązku- Po okresie wakacyjnym (sierpień/wrzesień 1992) 

Komitet Organizacyjny nie posiada osobo' ę ze zebrana kwota nie stanowi nawet połowy wymaganej
lalni wyrazili zgodę na założenie subK0^1' W zwązku z powyższym Komitet za pośrednictwem

l.Otwarcie specjalnego subkonta bankowego 
UWagl na to, ZC kunmvi mv Ul»iuu“ -

pełnomocnicy regionalni wyrazili zgodę na założenie sub* .^ti 
Funduszu Pomocy Bezrobotnym Regionu Mazowsze do czasu r 1
"Praca".

Aktualny nr konta: Fundusz Pomocy Bezrobotnym (z 
"Praca") 470005-13114-136-6 Agrobank SA Grochowska 262,

2.Siedziba Komitetu Organizacyjnego
Dzięki uprzejmości Biura Ochrony Pracy Regionu MaZ 

Organizacyjny może korzystać bezpłatnie z siedziby., środko m 
tym łączności. Adres Komitetu: 00-536 Warszawa 
tel.628-35-33,628-50-01 w.114, fax 21-92-30.

8° NSZZ "S" ds. Walki z Bezrobociem skierował do 
I o dotację z Funduszu Pracy.

rertyfiL
Funduszu Gwarancyjnego

rf ^rto<n-a z* Komitet wydrukował w Państwowej Wytwórni 
,-.’PKct| sn.. Iowych 30 tvs. certyfikatów-ccEiełek po 100 tys. zł sztuka. Ze

3.Przygotowywanie rachunku symulacyjnego J 
Jednym z dokumentów niezbędnych przy składaniu wni° 

jest zgodnie z Ustawą o działalności ubezpieczeniowej, rach

i 5°nd OwTca *ys- ccrtyfikatów-cegiełek po 100 tys. zł sztuka. Ze 
fVMka^ wydawało się, że sprzedaż zostanie zakończona w 

i 119 Gdyby w wykupie cegiełek wzięły udział wszystkie
1 Cn PrzyPadałoby ok.790 certyfikatów. Niestety przystąpiło 

? a br)1Stavz’ono *lości sprzedanych certyfikatów wg.Regionów (do 
Xf\^iS^a/ Region Świętokrzyski - 576, Ziemia Radomska - 310, 

%|.śachnrf . ' Białystok - 320, Region Warmińsko-Mazurski - 290, 
5'a • ot c ' Ziem*a Sandomierska - 210, Jelenia Góra - 60, 

*•200, Region Środkowo-Wschodni - ok-500, Mazowsze - 

ok.900.
Początkowo wskutek nieprawidłowej interpretacji przepisów 

zasugerowanej Komitetowi Organizacyjnemu, proponowano aby certyfikaty 
stanowiły oprocentowaną pożyczkę, jednakże po konsultacjach 
prawno-podatkowych w Ministerstwie Finansów okazało się, że zostaliśmy 
wprowadzeni w błąd. Aby dotychczasowi właściciele certyfikatów nie poczuli 
się oszukani zaproponował następujące rozwiązania:

• Komitet Organizacyjny TUW "PRaca" przed rejestracją Towarzystwa na 
żądanie obecnego właściciela zwróci kwotę wydatkowań na certyfikaty wraz z 
trzymiesięcznymi odsetkami lub;

• Właściciel certyfikatu będzie miał ulgę wpłaceniu składki w wysokości 
równej wartości certyfikatu wraz z trzymiesięcznymi odsetkami. W przypadku 
komisji zakładowej ulga ta będzie dotyczyła członków związku, którym komisja 
przekaże (sprzeda) certyfikaty. Ulga ta będzie przyznawana po 6-mięsiecznym 
okresie karencyjnym, o którym mowa w projekcie ogólnych warunków 
ubezpieczeń.

2.Wniosek o współudział finansowy Funduszu Pracy
W związku z tym, że dotychczasowa działalność Komitetu nie przynosiła 

oczekiwanych rezultatów w postaci zgromadzenia odpowiedniej kwoty. 
Komitet postanowił zwrócić się do MPiPS o dotację z Funduszu Pracy zgodnie 
z art.56 ust.l, pkt.2O Ustawy o zatrudnieniu i bezrobociu, który stwierdzane: 
"Środki Funduszu Pracy przeznacza się na finansowanie 
"zadań związanych z pomocą bezrobotnych, realizowanych w 
ramach działań statutowych przez organizacje i instytucje, po 
zasięgnięciu opinii Naczelnej Rady Zatrudnienia."

W maju 1992r. wniosek taki został złożony, ale odrzucono go "z przyczyn 
formalnych”. Ponownie zwrócono się do Ministra Pracy i Polityki Socjalnej w 
dniu 22 października 1992r. W grudniu ub.roku wniosek był przedłożony 
Naczelnej Radzie Zatrudnienia, która go odrzuciła głosami przedstawicieli 
strony rządowej, mimo wcześniejszych zapewnień min. Boniego, że przydzieli 
środki finansowe naszemu Towarzystwu. Następne dwa miesiące to przede 
wszystkim liczne spotkania z wicedyrektorem Departamentu Zatrudnienia - 
T.Olejarzem/.

Zbliża się zakończenie prac
17 marca 1993r. minister Michał Boni podpisał dokument, 

mówiący o przekazaniu kwoty pieniędzy, jako udziału 
wniesionego przez Fundusz Pracy do Towarzystwa 
Ubezpieczeń Wzajemnych "Praca".

Rozpoczęto prace nad prawnym zarejestrowaniem 
Towarzystwa.

Cezary Miżejewski

SEKRETARZ ZARZĄDU INFORMUJE:

-Statut NSZZ"S" nakazuje Komisjom Zakładowym 
obowiązek sprawowania kontroli nad warunkami 
bezpieczeństwa i higieny pracy w zakładzie.Przypominam ,że 
jedną z form realizacji tego obowiązku jest skierowanie 
wniosku do kierownictwa zakładu o powołanie komisji 
przeglądowej zgodnie z Uchwałą Rady Ministrów nr 112 z 18 
sierpnia (MP nr 30,poz.266) w celu przeprowadzenia 
wiosennego przeglądu warunków pracy.

-Do 30 marca złożono w Zarządzie Regionu tylko 90 
comiesięcznych ankiet na 240 zarejestrowanych Komisji 
Zakładowych w Regionie-Zwracam się do przewodniczących 
Komisji Rewizyjnych o spowodowanie prawidłowości spływu 
ankiet z Komisji Zakładowych do Zarządu Regionu.
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♦KRAJOWA SEKCJA OSÓB NIEŁNOSPRAWNYCH* 
/dok. ze str. 5/

Zadaniem pełnomocnika jest koordynowanie prac sekcji 
problemowych w ramach Sekcji ON oraz Sekcji Niewidomych. 
Są to na dzień dzisiejszy dwie sekcje zarejestrowane przy KK.

Pierwsze posiedzenie Rady Biura odbyło się 23 marca br. w 
Gdańsku. Tematem przewodnim było omówienie i skierowanie 
wniosku do KK o wszczęcie sporu zbiorowego z Rządem RP, 
m.in. z powodu:

- systematycznego ograniczania świadczeń socjalnych 
środowiska ON,

- braku polityki społecznej ON,
- eksternistycznego projektu zmian ustaw o zaopatrzeniu 

emerytalnym i ubezpieczeniach społecznych,
- rządowego roboczego projektu nowelizacji ustawy o 

zatrudnieniu i rehabilitacji ON z 9.05.91.
Za priorytetowe zadanie Rada Biura uznała głęboką 

nowelizację naszej Ustawy z dn.9.5.91. Postanowiono Ustawę o 
Rehabilitacji i Zatrudnieniu ON podzielić na pięć części:

1 .Ranga Pełnomocnika Rządu ds.ON
2. Świadczeniodawcy na PERON; zwolnienia, ulgi
3. PERON; cele, zadania
4. Zatrudnienie i rehabilitacja On
5. Przeciwdziałanie bezrobociu ON..
PERON
W przeddzień posiedzenia Rady Biura odbyło się w 

Warszawie spotkanie przedstawicieli Prezydium naszej Sekcji 
z prezesem PERON-Zbigniewem Miłek. Poruszono tematy: - 
pożyczki (700mld zł) budżetowi państwa na cele opieki 
społecznej i forma spłat tego długu, - byłego prezesa 
-Wojciecha Nagła - brak całkowitego rozliczenia się z udziału 
PERONU w warsztatach terapii zajęciowej, - powołania nowej 
komórki dotyczącej kontroli celowości i przeznaczenia 
pożyczek, - wspierania finansowego przez PERON dla sportu i 
rekreacji masowej ON.

Omawiano również temat dotyczący oddłużenia Zakładów 
Pracy Chronionej.

ZESPÓŁ rządowo-związkowy
Po spotkaniu z Pełnomocnikiem Rządu ds. ON - 

p.dr.G.Andrzejewską (na wniosek Sekcji), 16 grudnia ’92 
uzgodniono, że zostanie powołany na nowo Zespół 
Rządowo-Związkowy, w którego pracach brać będą udział 
wyłącznie związki zawodowe.

Najbliższe spotkanie zespołu odbędzie się 31 marca w 
Warszawie i poświęcone będzie w całości nowelizacji Ustawy 
o zatrudnieniu i rehabilitacji.

Wiesław Barski - przewodniczący Sekcji 
/skrótów dokonała A.R./

PLACE W PRZEMYŚLE

Według danych WUS w m-cu lutym br.,nastąp^ 
sprzedaży /w cenach stałych/ w przemyśle me3 .

Związkowe refleksje

P!e'9rzymka Świata Pracy 
przemyśle spożywczym o 1,5%-Przeciętne zatri^ ..Sną górę. Setki autokarów i pojazdów z 
"dużych i średnich" jednostek przemysłowych WY. J PolSKI. Ponad Sto, tysięcy 
W lutym 51,9 tys osób i zmniejszyło się w porówj jyników-członkow So idąrności, kilkaset 
lutym 1992 roku o 9.8% a w stosunku do styc^J JJarów związkowych, krotka migawka w 
wzrosło o 0,2%.Przeciętne wynagrodzenie przeW^Ł gościach telewizyjnych,, zdawkowe 
wypłacone przed rokiem o 47,7%T0J£w prasie i... życzenia Ojcą Swiętego dla 
przedstawiamy tabelę ilości zatrudnionych ^'^yiych na Jasną Gorę, między innymi.

",
w lutym 51,9 tys osiI . .
wzrosło o 0,2%.Przeciętne wynagrodzenie prze^i 
wypłacone przed rokiem « 47.7%-p°j
przedstawiamy iabeię iiości zatrudniony*'- j, 
średniego wynagrodzenia w przemyśle oraz w 
działach gospodarki naszego regionu.

Gałęzie przemysłu Ilość
pracujących 

osób
3779
34
114 

2774 
5291

97 
6038

188 
17948
245
3504 
4112 

12026 
1857 
2663 

10401
7690

paliwowo-energetyczny 
precyzyjny 
papierniczy 
maszynowy 
przetwórczy 
paszowy i utylizacyjny 
chemiczny 
poligraficzny 
elektromaszynowy 
szklarski 
mat.budowlanych 
mineralny 
metalowy 
elektrotechniczny 
odzieżowy 
lekki 
skórzany

ŁĄCZNOŚĆ 
GOSP.KOMUNALNA 
GOSP.MIESZKANIOWA 
PRZEMYSŁ 
LEŚNICTWO 
TRANSPORT 
BUDOWNICTWO 
HANDEL 
ROLNICTWO

109
3299
1751 

52683 
1336 
3206 
10714 
10337

161

Syłych na Jasną Górę, między innymi, 
i^Kiarność mogła powrócić do dawnej 
L̂
ypotninam to - moim zdaniem - najważniejsze w ciągu 

‘ i, w 

ref,eksJ'- również refleksji na płaszczyźnie 

yc?^.d° świetności!?
. Q Ii ■ z-sz-J A ~rz-»z-ł<-» i7r>złz\r\in łriirlnn

Śred"' c ilJPOrninam tu - inuiiii ^uciniein - najważniejsze w uią 
wynagr0% i !?90 (oku roku dla NSZZ "Solidarność" wydarzenie, 

za H So tkających się Świąt Wielkiej Nocy, które zaws 
'' d° refleks’’- również refleksii na nłaszczvżr

3391°J
6 ale ’ jednocześnie zadanie. Zadanie trudne, 

®Ce na tworzeniu solidną pracą struktur 
h współuczestniczących w budowaniu nowego 

29^ U'społeczno-gospodarczego w Polsce, ale
27%Jj) w'e g°towych przeciwstawić się każdym nowym 
2^ ^a!Orn dla ludzi pracy. Aby jednak przeciwstawić się 

F> m trzeba je najpierw umieć zidentyfikować.
2^Ja ni*11 w Przemówieniu do młodzieży 12 czerwca 
2w’ 'W .Westerplatte powiedział: "Zagrożeniem jest 
27.,; a‘ywizmu. Zaarożeniem iest rozchwianie zasad

poszczególnymi komisjami zakładowymi i regionami, 
polityczne manipulacje, zgniłe kompromisy i karłowate 
porozumienia podpisywane z Rządem, niemożność 
normalnego zebrania składek i przeprowadzenia 
dekomunizacji we własnych szeregach.

Nie to wszystko jest jednak najgorsze. Owo wielkie 
"pospolite ruszenie" o nazwie "Solidarność", które 
pokonało komunizm (często klasyfikowane jako ruch 
społeczny lub superpartia), też było niesłychanie 
niezorganizowane, ale za to wyposażone w potężną siłę 
ducha, międzyludzką solidarność i wolę walki "dla" a nie 
"przeciw".

Dziś brak jest tej "siły ducha", która świadomie lub mniej 
świadomie jest odrzucana, stąd chyba ogólna niemożność 
przeciwstawienia się nowym formom zła.

Słychać utyskiwania, że ustawa o powszechnej 
prywatyzacji jest "ustawą o powszechnym rozdrapywaniu 
majątku", że celowo niszczy się polski przemysł, że 
podwyżki cen energii zniszczą ekonomicznie wiele rodzin - 
fundament narodu, że dąży się do ekonomicznego rozbioru 
Polski. Jest w tych stwierdzeniach czasem wiele przesady, 
ale prawdą jest, że często zwyciężają racje ekonomiczne. 
Zasada "pierwszeństwa człowieka przed ekonomią" jest 
lekceważona.

Akcje spółek, które jeszcze "coś" produkują wykazują na 
giełdzie od dłuższego czasu, ogólnie, tendencje spadkowe. 
Podatek dochodowy ściąga się nawet od śmiesznie małych 
emerytur, natomiast dochody z tytułu udziałów i akcji (od 70 
do ponad 100 miliardów obrotu na jednej sesji giełdowej) 
zwolnione są z podatku dochodowego. Senat odrzucił 
zmianę ustawy uchwalonej przez Sejm o tzw. rozłącznym 
opodatkowaniu małżonków (godzącą w większość rodzin) 
dopiero pod "pistoletem strajkowym". Przestępstwa 
gospodarcze są prawie niewykrywalne i niekaralne.

Wszyscy zdajemy sobie sprawę, że zbliża się czas 
zmiany tego stanu rzeczy. Niektórzy związkowcy mówią 
wprost, że "musimy dokończyć naszą rewolucję", co zresztą 
zapisano już we wspomnianej Uchwale Programowej IV 
KZD.

Bardzo wymowna była cisza, która zapanowała na sali 
Polmetalu, po pytaniu Sekretarza Zarządu Regionu - 
Zbyszka Cebuli - "jaką drogę działań wybrać?" (posiedzenie 
Zarządu Regionu z przedstawicielami komisji zakładowych 
23 marca br.). Może właśnie w ciszy i spokoju szukać trzeba 
metod rozwiązań wielu współczesnych problemów. 
Przecież każdy z nas ma - jak powiedział Ojciec Święty 
(spotkanie z młodzieżą na Westerplatte 12 czerwca 1987r.)
- "jakiś wymiar zadań, które musi podjąć i wypełnić. 
Jakąś słuszną sprawę, o którą nie można nie walczyć. 
Jakiś obowiązek, powinność od której nie można się 
uchylić. Nie można "zdezerterować."

wreszcie - jakiś porządek prawd i wartości, 
które trzeba utrzymywać i obronić tak jak 
Westerplatte - w sobie i wokół siebie. Tak, obronić .
- dla siebie i dla innych."

»i^latywizmu. Zagrożeniem jest rozchwianie zasad 
W n® których buduje się godność i rozwój 
8 tem ^grożeniem jest sączenie opinii i poglądów, 
Wu r°zchwianiu służą." Słowa Ojca Świętego 
^le|?.Llai?e kilka lat temu do młodych, którzy wchodzą 
Maj, |Ubawem wejdą w struktury Solidarności, jakże 
ibyję ?.ktualne i dotyczą nie tylko młodzieży (choć do 
b,. "'etowanel alo wszystkich ludzi.
<■ ^'■"'"dżie zapis w Uchwale Programowej IV KZD 
ibstat^arność" mówiący, że: " W realizacji swych 
’l|arnft6?1wycłl' obrony praw pracowniczych - NSZZ 

M h°t kieruje się poszanowaniem wartości, 
Liy n wierna od początku swego istnienia: 

9°dności człowieka, międzyludzkiej 
Cęw®?1’ demokracji, miłości Ojczyzny" ale praktyka

<stXh’erowane) ale wszystkich ludzi. 
< "So|-HW^zle zaP*s w Uchwale Proc

« )Ch°fć 
24> Abyła » Qf1
■ ’ Cocs?1’ aemokracji, miłości Ojczyzny" ale praktyka

h 6une90 chyba odbiega od tego zapisu. Niby 
jMarriv ; Wszystkich wartości, ale jednocześnie 

—- .tfw :ł°(hien£e na Plan dalszy. Można by powiedzieć o
■ ą luh radoksu- Jeżeli ktoś próbuje publicznie podjąć 

> Wypowiedzieć się w sprawie wartości w ogóle 
• * liWa Iu* 0 wartościach chrześcijańskich) zostaje 

Domach Pomocy Społecznej «St
Wsola/Stare Miasto °raz/Xi^AH ni ««.......uy.uuu p.zaz tpu, nu

zaoferowania społeczeństwu..
. r6s7cjo postawić pytanie; czy związek 

it’1^ K*®?* w stanie wypracować skuteczny program 
A/ tJ°ciem, walki o dobrą płacę, w ogóle walki 

jpll?aterialną rodziny pracowniczej (do czego 
Sla,"’ó<van';diIW'"1 HUHUiaiiy/ jez.cn v» piaruyt,c uuiiuui
asloSc V?i eh rz?dne, w przypadku "Solidarności" - 

Vćdon!?eśc'iańskie - < 
k 'U .i UfiU/noi óiA/iałn

i?’’1

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej wyrywkowej kontroli Komisji Zakładowych zarejestr°’ 

przy Zarządzie Regionu NSZZ "S" Ziemia Radomska

Tematem kontroli była działalność 
meiytoiyczna i finansowa Komisji Zakładowych, 
ze szczególnym uwzględnieniem odprowadzania 
składek członkowskich. Kontrolowano więc 
zgodność działań Komisji Zakładowych ze 
Statutem, uchwałami Komisji Krajowej oraz 
WZD.

Na ogólną liczbę 68 Komisji Zakładowych 
wyselekcjonowanych do kontroli, protokolarnie 
skontrolowano 27 Komisji; obecnie kontrolowane 
jest 7 Komisji w Pionkach.

Regionalna Komisja Rewizyjna w wyniku 
przeprowadzonej kontroli stwierdza, że w 
większości Komisji Zakładowych panuje trudna 
sytuacja finansowa, ze względu na 
nieodprowadzanie składek członkowskich przez 
pracodawców na ich konto, co powoduje 
nieregularne, a wręcz całkowite zaległości w 
płaceniu składek.

Takich Komisji przy Zarządzie Regionu jest 
około 45.

Informujemy także, że w większości Komisji 
Zakładowych nieznanyjest Statut, a efektem tego 
jest nieprawidłowe odprowadzanie składek 
członkowskich wielkości 25%, jest ich około 27. 
Na terenie Zarządu Regionu około 23 Komisje 
nie są zarejestrowane - co powoduje nielegalność 
ich działań - lecz płacą składki.

Wskutek rażącego niestosowania się do 
zobowiązań statutowych przez Komisje 
Zakładowe i niemożności przeprowadzenia 
kontroli w terenie, Komisja Rewizyjna ZR 
opracowała pisma na bazie Statutu (upomnienia), 
w których określa termin wyborów w Komisjach 
Zakładowych oraz termin odprowadzenia 
składek - jest nim dzień 31 marca 1993r. Pisma te 
są aktualnie wysyłane do około 29 Komisji.

Na wniosek ZR przeprowadzono kontrolę w

i

zainteresowanych stron, m< 
przewodniczącej Sekcji PDPS- |8„-

W trakcie trwania kontroli *^ch''j|ł 
upomnienia do Komisji Zakla“®7jxi|ilia 
i "Łucznik" z zaleceniem odpro^, 
członkowskich zgodnie ze t

W przypadku nie zt 
zalecenia, wyżej wymienione lfl) 
przedstawione do skreślenia z reJ

. wyśmiany, ogłoszony głupcem i 
n£any do "ciemnogrodu" przez tych, którzy w 

^i4ce 0 peszcie postawić pytanie: czy związek
S. i.iiO l®St W stania un/nrarnwań ttkirtprynu nmnram

Radom, 5.02.1993r.

RKR NSZZ "S" Z'enj^^of

>dpn’'”' jii V? je ^aterialną rodziny pracowniczej (do czego 
siatute^t,!^powołany) jeżeli w praktyce odrzuci 

ffić^eścijańskie - czy taki związek może 
j Q ^iMawnei świetności?
'rtiisci arar^i/ -zzioia cnhio doskonale sprawę zefen0' o? aczY zdaje sobie

i an'zacyjnych Związku: brak funduszy 
to 1 funduszy na pomoc dla bezrobotnych> \Ał 'UilUUdAy lid puiliuky Ula UDLI UUUU I y Ul I 

eWnętrzne sprzeczności interesów między

Jerzy Bochnia

ny numer "BIULETYNU" 
b się 19.04.1993 roku!
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Przesłali do wiadomości redakcjil --- -> ••■•• - ■ •__________ ___________ .__________ J

WKTS oponuje
Dyrektor Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej 

"Przychodnie Radomskie" 
Zbigniew Mazurek 

Szanowny Panie, pisząc te kilka słów w imieniu KZ NSZZ 
"Solidarność" przy Woj.Kolumnie Transportu Sanitarnego 
Radom, dziwi mnie, skąd tyle fanaberii w Pańskich 
wypowiedziach na łamach Biuletynu Zarządu Regionu NSZZ 
"S" Ziemia Radomska nr 156 z dnia 22.03.1993r. dotyczących 
Naszego Zakładu.

Mamy dość szykan pod naszym adresem i podawania 
fikcyjnych danych o przydatności i kosztach utrzymania 
naszego taboru. Nie wiem skąd Pan posiada te informacje, 
które podaje w naszych mass mediach.

Sądzimy, że znając fakty, nikt by nie podał tak bzdurnych 
informacji, a wręcz przeciwnie, stwierdziłby, że aktualnie 
jesteśmy "KRWI OBIEGIEM SŁUŻBY ZDROWIA" i 
najtańszym wyspecjalizowanym środkiem transportu.

Nie wystarczy opierać się na teorii (wiemy jak wyszliśmy na 
komuniżmie), trzeba spojrzeć prawdzie w oczy - ZYCIE TO 
WIĘCEJ NIŻ MINISTERIALNE CIEKAWOSTKI - a 
prawdy brakuje w Pańskich wypowiedziach.

Z poważaniem
Przewodniczący KZ NSZZ "S" przy WKTS Radom 

Włodzimierz Białowąs

_ __  “skim poziomie w porównaniu z innymi browarami, e p czący/i ac/y f3fi powszechnym odczuciu ogółu pracowników jak również
... . . , . 'Z?;.; gających przy ZP związków zawodowych, działania MP W

oe ™ ™azku Z odrzu“mT n.a sesJ‘ Rad/ tylko jednemu celowi: doprowadzeniu ZP w Warce do
25 03.1993r. propozycji wykupienia z nadwyżki bud*( lkowite bankructwa by £óc "sprzedać" nasz Zakład 
1992 uprawnień do ulgowych przejazdów kolejoJ panicznemu, wytypowanemu przez MPW oferentowi za 
pracowników placówek oświatowych prowadzony^>bwje q 
Samorząd gminy Radom, Kz.Nr 1 S wyraża stan ztym żąd^_____ „

!c związanych z prywatyzacją w ram 
t^lę Rady Pracowniczej/...) Żąd;

IXdUX rracown,czcJ) przeasiawicieiexaaymazorczej 
^ uczestniczyli we wszystkich rozmowach dotyczących 

,r. i / • Y • ' * . ■ • ba O. kontrahenta i byli informowani na bieżąco o postępach
ajbardziej zubożałej grupy zawodowej, Jaką p' MPW związanych z prywatyzacją.
.r.»mwni<v nęwia v nra vm rarm Podjęcia takich energicznych działań ze strony MPW

l przepisów prawnycn - ustawa znpniy traktowali, jako potwierdzenie naszych zarzutów 
przewiduje możliwości wydatków działania urJzędni£ów MPW na szko^ę Zakładow

Cł , ., . . ..radZbarskich w Warce. (...)
Stanowczo domagamy się zrewidowania decyzji y

najbliższej sesji 1.04.93, gdyż ^podtrzymy^'^^odniczący oraz sekretarz Rady PracowniczeiZP w

" związku z tym żądamy od MPW, podjęcia energicznych 
ramach nakreślonych przez 

■Mw i\auy rracowniczejĄ..j Żądamy również by w myśl 
f: wały Rady Pracowniczej, przedstawiciele Rady Nadzorczej

sprzeciw. .
Naszym zdaniem kwota potrzebna na ten cel - 812 3,1 

niewielka wobec nadwyżki ponad 29 mld zł.
Całe środowisko nauczycielskie bulwersuje fakt, # 

Miejska proponuje, aby zniżki wykupić z funduszu sOQ 
n. ., j • -- v---r J (
pracownicy oświaty. Poza tym radni wyka^ 
nieznajomością przepisów prawnych - ustawa o i" 
socjalnym nie ]------- J ‘ -*-• '
m S^nowczn doma.anw sie zrewidowania deevzii rad<Warskich w Warce. *(...) 

liaj ovoja ł. jvj puuil aymaj »•-
spowodować podjęcie przez nasz związek akcji pr°teS 
prowadzonej aż do skutku.

Nie chcemy wierzyć, że jedyną skuteczny 
egzekwowania swoich praw jest droga wybrana pf^ 
"Radoskóru".

Przewodniczący KZ Nr 1NSZ: 'S"POiWW^^t^. . . _ i rr * n
./t/z s i llster Zdrowia do Posła Piotra Nowiny

iczący oraz sekretarz Rady Pracowniczej ZP w 
Warce 

/skrótów dokonała A.R./

Chemomontaż do "Krajówki"
Komisja Krajowa NSZZ "S"

W naszym zakładzie "Chemomontaż" S.A. odbył się Walny 
Zjazd Delegatów, w dniu 11.02.1993r.

Uczestnicy WZD byli zaniepokojeni postawą KK w 
rozmowach z rządem oraz zachowamem członków Klubu 
Parlamentarnego "S"na forum Sejmu i Senatu. W związku z 
powyższym:

1. VII WZD NSZZ ’S" "Chemomontaźu" S.A. wnioskuje do 
Komisji Krajowej, aby wpłynął na KP"S" i nakazał wiązanie się 
tylko z tymi klubami, które reprezentują interesy gospodarcze 
w sposób odpowiadający statutowi naszego Związku oraz 
występował bardziej zdecydowanie i skutecznie w obronie 
najuboższych i bezrobotnych.

2. VII WZD NSZZ "S: Chemomontaż S.A. wnioskuje o 
bardziej stanowcze i twarde reprezentowanie spraw 
pracowniczych w rozmowach z rządem.

Powyższe wnioski są oznaką spadku zaufania do poczynań 
Komisji Krajowej oraz Klubu Parlamentarnego "Solidarność". 
Zwracam uwagę na malejącą skuteczność Komisji 
Zakładowych, głównie w niedużych Zakładach, gdzie są małe 
zarobki, brakuje pieniędzy na wypłatę, funduszów: socjalnego i 
mieszkaniowego oraz działają inne związki zawodowe. Te 
czynniki zdecydowanie zawężają pole działania, gwarantowane 
ustawą o związkach zawodowych w sprawach płacowych, 
porozumienia płacowego, bezpieczeństwa i higieny pracy, 
działalności kasy zapomogowo-pożyczkowej oraz podziału 
wypłat funduszów socjalnego i mieszkaniowego.

Zwracam się do KK i KP"S" o podjęcie kroków w kierunku 
zmiany ustaw, dotyczących w/w problemów tak, aby zmuszały 
do bezwzględnego respektowania przez dyrekcje i zarządy 
uprawnień związków zawodowych.

Przewodniczący NSZZ "S" 
"Chemomontaż" SA Pionki 

Ryszard Szwabowicz

r .....................................

Z korespondencji przesłanej
l wiadomości Zarządu Regiony
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Zakłady Piwowarskie w W 
Ministra Lewand 110

Rada Pracownicza w porozumień jpyzdri
zawodowymi działającymi przy Zakładach Fi*0'1'“Lj I1'j ł"‘‘

Jk I

Zakłady Piwowarskie w
p ■ ■_ _______ 1___________ 1_____ tfOaaoi

Rada Pracownicza w porozumieniu z

Warce oraz w porozumieniu z przcdstawicie‘,^a; 
Nadzorczej Zakładów Piwowarskich w Warce Spc' 
składa ostry protest w związku z formą i F*"1 
związanych z prywatyzacją naszego Zakładu pr0’ 
przez Min.Przekształceń Własnościowych.

W grudniu 1991 roku Rada Pracownicza 
Piwowarskich w Warce podjęła uchwałę o prz^

Konopki

z pismem Pana Posła z dnia 2.12.92r. w sprawie 
'U*, budżetowej ochrony zdrowia w województwie 

uPrzejm*e wyjaśniam, że wynika ona z ogolnej 
J jansowej państwa, zaś w szczególności działu 

z • Ow*a-i^zku z tym podjęto działania w kierunku 
’Zacji Podziału środków finansowych na

nip^Wci a’ ” ubiegłym roku dokonano podziału środków 
hta*1 ° .mode' ’ch alokacji, w którym stronę popytową 

J potrzeby określone bezpośrednio czynnikiem
,. |d;f’<lan^bcznym oraz stan zdrowia określony 

■ ^^Wanym współczynnikiem zgonów, stronę podażową 
W ndu . > 3 WlP.r 1iwr>ćr*i ću/ianz-rpnia uclnrr JctnJpiapp

7 poj. .-komiczne systemu opieki zdrowotnej.
zgodę na powołanie Spółki z udziałem zapitat u ■ „i Cs oroczny model alokacji środków został opracowany 
w wysokości 33%. Miało być to osiągnijCC‘U o Ogr-' J— —------------- ■ —
przekształcenie Z-dów Piwowarskich w je<lnoosoD^il^aneod]e^ ................. - - ...
Skarbu Państwa i natychmiastowe działania do prze me uwzględniał kosztow jednostkom
jej w Spółkę joint- ventures. 0 g° do ie8° strony podażowej.

Wybrana(...) ścieżka prywatyzacyjna u bieżącym zastosowany model alokacji śro<
akceptację ze strony odpowiedzialnych za acony
naszego przedsiębiorstwa urzędników M^^W^ch wyliczonych na puuMaww uauyuu 
zapewnień pierwszy etap prywatyzacji miał się <0 ii^., koszt jednego osobnika, koszt jednego łóżka, koszt 

istotny z pu 0iu 3?spitalizowanego, koszt jednej porady, koszt «;^.^>teelun^nego miejsc. (cp.zaM.dy 

^ane^Strona Podazowa modelu alokacji środków

''w danym województwie, strukturą 
• działalnością jednostek, ponoszonymi kosztami

akonczemu drugiego etapu prywatyzacji (,-/ r jc 
ieeleganckim manewrem mającym Je '"gtafP^Pytowa modelu została wyznaczona strukturą
n/pliminnu/ontp lirł^iołn nrarnn/ntbńu/ .^,1 l (h. . IC/łla 1__ _ r • / \ _ _______J •______ *_____ ______

’*anym współczynnikiem zgonów, stronę podażową 
a więc możliwości świadczenia usług, istniejące.JV._------? .. 7 j wj Wy , > a więc możliwości

prywatyzacji p.r ■ ^bf°r?t_wa, T?gą ka! S ,era’11.lJwnomiczne systemu opieki zdrowotnej

Skarbu Państwa i natychmiastowe działania do prze

akceptację ze strony odpowiedzialnych za 
i .................
zapewnień pierwszy etap prywatyzacj 
marcu 1992r., a drugi najbardziej istotny 
przedsiębiorstwa i załogi, do czerwca ’92r.

W związku z tymi zapewnieniami (...) załóg3 - 
konkursu na dyrektora. 'eb’° C

Z chwilą przekształcenia naszego PrzedslJ?alo i
jednoosobową Spółkę Skarbu Państwa oka g ^^kt 
wszystkie zapewnienia przedstawicieli 
zakończeniu drugiego etapu prywatyzacji (...) sa 11 .J
nie ' j .
wyeliminowanie udziału pracowników PrzeXnyi”^' 
decydowaniu o losie ich zakładu pracy. 
"działań" prywatyzacyjnych prowadzonych P1^ 
gwałtownie pogarszająca się sytuacja finanso 
Piwowarskich w Warce i utrzymanie płac Pra

'Cii diuna1 oiuunuw z,uotai upi auunauj

aa ° °graniczone dane statystyczne z roku 1989, 
Ldatko 0(^ . arzy wojewódzkich ze wszystkich województw 

1 41ie'° n'C uwzg*9dn*ał kosztow jednostkowych, co

model alokacji środkow na 
y o wagi w postaci kosztów 
podstawie danych z 1991r.

'u*an strona podażowa modelu alokacji środków 
w roku bieżącym zawiera parametry związane

^dności (...) z uwzględnieniem: grup 
Awt okp .*> miejsca zamieszkania.

PrZew-°ny wedfug w/w zasad w omawianym modelu 
ażony wagami związanymi z: częstotliwością

korzystania z usług medycznych, standaryzowanym 
współczynnikiem zgonów/...)

Tak więc należy stwierdzić, że zastosowany model alokacji 
stwarza możliwość optymalnego podziału środków 
finansowych na województwa' w oparciu o obiektywne w/w 
kryteria podażowo-popytowe.

W poruszanej przez Pana Posła kwestii budowy szpitala 
wojewódzkiego w Radomiu uprzejmie wyjaśniam, że z chwilą 
powstania w 1975r. woj.radomskiego wskaźnik łóżek 
szpitalnych wynosił 30,3 łóżka/10.000 mieszkańców i był 
najniższy w kraju. Sytuacja ta spowodowała energiczne 
działania ówczesnych władz wojewódzkich zmierzające do 
poprawy tej sytuacji. Biorąc pod uwagę kształt województwa, 
położenie centralne miasta Radomia oraz rozmieszczenie 
istniejących szpitali (w tym trwale wybudowanych po wojnie: 
Krójec, Kozienice, Lipsko) władze terenowe doszły do 
wniosku, że najsłuszniejszym będzie wybudowanie w Radomiu 
dużego, specjalistycznego szpitala, który zdecydowanie 
poprawiłby sytuację bazy materialnej szpitalnictwa w 
województwie. Z punktu widzenia ekonomiki inwestowania 
taka decyzja była również uzasadniona, gdyż koszt budowy 1 
łóżka inwestycyjnego w jednym dużym obiekcie jest niższy niż 
w szpitalach mniejszych o łącznej, tej samej liczbie łóżek. W 
wyniku działań władz terenowych w roku 1978 przedłożone 
założenia techniczno-ekonomiczne budowy szpitala o 1000 
łóżkach w Radomiu uzyskały pozytywną opinię Ministra 
Zdrowia i Opieki Społecznej. W trakcie pertraktacji 
"Solidarności" z komisją rządową w roku 1980 jednym z 
podstawowych postulatów była poprawa bazy materialnej 
służby zdrowia w województwie przede wszystkim poprzez 
budowę szpitala w Radomiu. W wyniku rozmów ówczesny Rząd 
podjął decyzję o przyznaniu województwu radomskiemu 
dodatkowo w latach 80-85 na inwestycje, w tym również szpital, 
10 mld zł. W związku z tym w roku 1981 rozpoczęto budowę 
szpitala, która w chwili obecnej zgodnie z oceną władz 
terenowych jest zaawansowana w ca 60%. Powolny proces 
inwestycyjny w latach ubiegłych związany był z trudnościami 
uzyskania odpowiedniej mocy przerobowej przedsiębiorstw 
oraz brakiem materiałów budowlanych. W chwili obecnej 
tempo realizacji związane jest jedynie z wysokością przynanych 
środków na inwestycję. Dlatego też resort, mając na uwadze 
potrzeby województwa, przyznał mu na rok 1993 50 mld zł na 
inwestycje służby zdrowia co plasuje województwo na 14 
miejscu w kraju /więcej otrzymały tylko województwa, gdzie w 
latach 93-94 można ukończyć budowane szpitale/. Zakłada się 
również zwiększenie w latach następnych środków 
inwestycyjnych dla woj.radomskiego.

W celu przyspieszenia efektów inwestycyjnych ustalono 
również z władzami terenowymi możliwość skoncentrowania 
robót w części obiektu, co pozwoli na oddanie do użytku 300 
łóżek w specjalnościach mezabiegowych. Poza tym możliwe 
jest oddanie do użytku pralni szpitalnej, która może przyjąć 
pranie bielizny dla całej służby zdrowia.

W tej sytuacji podejmowanie w chwili obecnej decyzji o 
zmianie przeznaczenia obiektu na inne cele, pozbawiłoby 
mieszkańców województwa szansy na poprawę sytuacji w 
zakresie usług świadczonych przez szpitalnictwo tym bardziej, 
że wskaźnik łóżek w województwie radomskim nie uległ 
poprawie. Również względy ekonomiczne (60% 
zaawansowania budowy) przemawiają za kontynuowaniem 
inwestycji w jej dotychczasowej formie.

z poważaniem

/ Zastępca Ministra Zdrowia i Opieki Społecznej - Marek 
Balicki



SZYFROGRAM

Odgadnięte wyrazy należy wpisać do lewego diagramu a następnie wszystkie i 
przenieść do diagramu prawego. Rzędami poziomymi odczytamy rozwiązanie - po^P | 
rysunku.

10 27 45 41 2

6 14 9 38 25

28 33 19 24 29

4 42 34 8 3

37 20 11 44 16

23 31 30 7 36

35 5 26 13 17

39 40 15 22 21

1 18 32 43 12

Nasze konto: Zarząd Regionu NSZZ "Solidarność" Ziemia Radomska 
BGŹ OIW Radom Nr: 867010-11093-271-1.

1 2 3 4 5

6 7 8 9 10

11 12 13 14 15

16 17 18 19 20

21 22 23 24 25

26 27 28 29 30

31 32 33 34 35

36 37 38 39 40

41 42 43 44 45

10). pstry ptak wróblowaty (np. -ier^
6). plecenie wianków lub gniazd.
28). samica jelenia. z
4). Murzyn z południa Afryki (skojarz J 
serialu tv).
37). imię Theodorakisa, kompozy*0 m

23). kasza "z nieba". ,like
35). w 1848 r. proklamował ReP .l|jter?).' 
(w poprzednim słowie zmień osław 
39). to,co nawala, gdy niknie obraz 
transmisji tv.
1). więcej niż bieda.
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